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Svar på § 20-spørgsmål nr. S 423 stillet den 18. januar 2019 af Ib 

Poulsen til ministeren for fiskeri og ligestilling og ministeren 
for nordisk samarbejde. 
 
 
Spørgsmål 
Mener ministeren, at hun har talt sandt, når hun til TV-Midtvest i 
november 2018 udtalte, at det på dette tidspunkt var helt nyt for hende, at 
der var et politisk ønske bl.a. fra Dansk Folkeparti og andre partier om, at 
processen med muslingebekendtgørelsen skulle gå hurtigere, og at 
ministeren modtog kritik for en for langsom proces? 
 
 
Svar 
 
Det er korrekt, at der siden den endelige model for ejerskab af muslinge- 
og østerslicenser blev aftalt har været udtrykt politisk ønske om, at de nye 
regler om kvoteændringer skulle træde i kraft hurtigere, og processen om 
muslingebekendtgørelsen kunne godt have haft et andet tidsmæssigt 
forløb. 
 
Der vil ved afgiftsændringer, kvoteændringer o.l. være risiko for, at berørte 
borgere og virksomheder hamstrer i tiden mellem den politiske aftales 
indgåelse og de nye reglers ikrafttrædelse. Med denne viden kunne der i 
ministeriet og styrelsen have været yderligere fokus på, om reglerne skulle 
kunne sættes i kraft med øjeblikkelig virkning. Og der kunne tidligere have 
være et forøget fokus på at undersøge handler med kvoter indgået lige 
omkring tidspunktet for den politiske aftales indgåelse. 
 
Jeg har nu bedt Fiskeristyrelsen om igen grundigt at gennemgå de sager, 
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hvor der er handlet over loftet i tiden omkring den politiske aftales 
indgåelse og derefter, og til de nye regler trådte i kraft. 
 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Eva Kjer Hansen 
 
 
 

 
 


